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INTRODUCTION

Dear Colleagues,

Welcome to the latest edition of the OTP newsletter. In this edition, you will
learn more about two new features we released recently, as we keep
working on upgrading the OTP user experience. 

You will hear about our progress in Gabon, where we recently
organized an information and knowledge-sharing workshop, and you
will find invitations to register for several exciting upcoming events. I would
like to draw your attention in particular to the upcoming Forest Legality
Week, which WRI will host from June 21-25, with generous support and
cooperation from the U.S. Forest Service and the U.S. Agency for International
Development. This year’s event will take place as an online event and will focus
on the impact of the Covid-19 pandemic on timber supply chains and due
diligence processes, in particular for small and medium enterprises; demand-
side policies for forest and commodity supply chains; updates on recent
developments in Vietnam, and new early warning systems and deforestation
alerts. Translation will be provided in French and Spanish.  

I hope that you will be able to join us for this event. 

Warm wishes,

Marie Vallée
Open Timber Portal Manager
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News

Citizen Voice for Change (CV4C) webinars in February 2021 

In February 2021, Achille Djeagou participated in the CV4C webinar series on the session
titled “Independent Forest Monitoring: Lessons learned and perspectives on target
audiences and data quality” alongside Serge Bondo Kayembe from the Observatoire de
la Gouvernance Forestière in the DRC (OGF), Jean Cyrille Owada from Forest Legality
Advisory Group in Cameroon (FLAG) as well Angeline Kamden Modgo and Justin
Kamga from FODER in Cameroon.

To listen to the recording of this session or other sessions organized as part of this webinar
series, please visit the CV4C website.

Workshop for Gabonese logging companies on the Open Timber
Portal 
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Logging companies in Gabon were invited to attend an information and knowledge-
sharing workshop about the OTP in Libreville. On April 29th, more than 20
representatives from the timber sector joined the workshop, as well as representatives
from the Forest Administration (Administration en charge des Eaux et Forêts) and the
National Agency for National Parks (Agence Nationale des Parcs Nationaux – ANPN).
The workshop presented the OTP and its functionalities to build a consensus around the
list of required documents on the OTP following the expansion of the OTP to Gabon in late
2020. It also aimed to explore potential synergies with legality and traceability systems
already in place and other initiatives such as SPOTT – the Sustainability Policy
Transparency Toolkit – a free, online platform supporting sustainable commodity
production and trade, developed by ZSL (Zoological Society of London).

As the Director General of Forests, Ghislain Moussavou, highlights, the OTP will “support
the country’s current policy by allowing all actors to access information linked to the
legal existence of forest companies, resource access rights, rights of local communities,
worker protection measures, health, safety, but also the commercialization of wood as
well as questions linked to tax law”.

What’s new on the OTP? 

Since our last newsletter, we have released two new features on the OTP, explained in
detail below. If you have any questions about these new functionalities, feel free to contact
us. 

https://www.spott.org/about/
https://www.spott.org/about/#zsl


1. Transparency score through time 
Users can now view the variation of a producer’s
transparency score over time on their profile. This historical
data, however, is only available on transparency scores that
are calculated in late April 2021 or after.

2. Database of producer documents 
We have created a new section on the OTP where producer
documents can be accessed and filtered by country,
producer, forest type, FMU, document type, etc. This will
enable users to view all documents in one central place for
all producers. This database can be accessed here:
https://opentimberportal.org/database

Podcast: How Data is Helping Protect Cameroon's Forests 

A new podcast by WRI highlights actors working across Cameroon, demonstrating how
the forest monitoring technology, data, and programs that Global Forest Watch offers have
helped empower people to protect the country’s forests — and the communities that
depend on them. In this podcast, you will hear from WRI’s Kevin Nfor, from the Central
Africa Forest Initiative team and Katherine Shea, Monitoring, Evaluation and Learning
Manager as well as Madeleine Ngeunga a journalist in Cameroon and Phanuella Djanteng
a Project Manager at SAILD.

The podcast can be accessed on WRI’s website: https://www.wri.org/multimedia/how-
data-helping-protect-cameroons-forests

Forest Legality Week: June 21-25, 2021 

This year’s Forest Legality Week will take place as an online event and will focus on the
impact of the Covid-19 pandemic on timber supply chains and due diligence processes, in
particular for small and medium enterprises; demand-side policies for forest and
commodity supply chains; updates on recent developments in Vietnam, and new early
warning systems and deforestation alerts. The event will be available in English, French,
and Spanish.

To view the full agenda and to register, please visit the Forest Legality Initiative website

Webinar: Advanced monitoring of the Congo Basin forests: alert
systems  
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Join the Global Forest Watch Congo Basin team on June 29th, 2021 for a webinar on the
new forest monitoring alert systems that are now available on GFW and the Forest Atlases.
This event will present the new RADD alerts from Wageningen University, based on radar
technology that can “see” through clouds, allowing for forest disturbances to be detected
even in difficult weather conditions.

Click here to register for this webinar on June 29th at 12:00 PM GMT.

The OTP in the News

Gabon 24: Gabon environnement: lancement d'une plateforme pour renseigner sur
la légalité du bois (in French)

Gabon 24 Video

L’Union: Gestion durable des forêts: les opérateurs sensibilisés sur l'Open Timber
Portal (in French)
Le Librevillois: Légalité forestière : le Gabon accueille l’Open Timber Portal (in
French)
Gabon Review : Légalité forestière : Ouverture au Gabon de l’Open Timber Portal (in
French)​​​​
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The Open Timber Portal is made possible with the generous support from the following
donors:
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Chers collègues, 

Bienvenue dans cette nouvelle édition de la lettre d’information OTP. Dans
cette édition, vous en apprendrez plus sur deux des nouvelles
fonctionnalités que nous avons déployées récemment, poursuivant nos
efforts pour améliorer l’expérience des utilisateurs de la plateforme.

Vous pourrez prendre connaissance de nos progrès au Gabon, où nous
avons récemment organisé un atelier d‘information et de
sensibilisation et vous trouverez des invitations pour plusieurs évènements à
venir. J’attire en particulier votre attention sur la Semaine de la Légalité

https://twitter.com/wriafrica/status/1387704443232194561
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Forestière organisée par WRI du 21 au 25 juin, grâce au soutien du
Service forestier et de l’agence de développement international des U.S. Cette
année, la Semaine de la Légalité Forestière se déroulera en ligne et portera sur
l’impact de la pandémie de COVID-19 sur les chaînes d'approvisionnement en
bois et sur le processus de diligence raisonnée, particulièrement pour les petites
et moyennes entreprises ; les politiques axées sur la demande en matière de
produits agricoles et produits bois ; une mise à jour sur les évolutions récentes
au Vietnam ; et les nouveaux systèmes de détection et d’alertes de déforestation.
L’évènement sera traduit en français et en espagnol. 

En espérant que vous serez nombreux à nous rejoindre pour cet évènement. 

Bonne lecture,

Marie Vallée
Open Timber Portal Manager

L’actualité

Webinaire Citizens Voice for Change (CV4C) de février 2021 (en
anglais) 

En février 2021, Achille Djeagou a participé à la série de webinaires organisé par CV4C
en tant que paneliste à la session intitulée « Observation indépendante des forêts :
enseignements et perspectives sur les publics cibles et la qualité des données », au côté de
Serge Bondo Kayembe de l’Observatoire de la Gouvernance Forestière en RDC (OGF),
Jean Cyrille Owada de Forest Legality Advisory Group au Cameroun (FLAG) ainsi
qu’Angeline Kamden Modgo et Justin Kamga de FODER au Cameroun.
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Pour écouter l’enregistrement de cette session ou des autres sessions, veuillez consulter le
site de CV4C.

Atelier pour les entreprises gabonaises sur l’Open Timber Portal 

Les entreprises forestières au Gabon ont été invitées à participer à un atelier d’information
et de sensibilisation sur la plateforme OTP à Libreville. Le 29 avril, plus d’une vingtaine
d’acteurs de la filière bois ont participé à cet atelier, ainsi que des représentants de
l’Administration en charge des Eaux et Forêts et de l’Agence Nationale des Parcs
Nationaux (ANPN). L’atelier avait pour objectif de présenter OTP et ses fonctionnalités, et
d’obtenir un consensus sur la liste des documents requis dans OTP suite à son récent
déploiement au Gabon. Il s’agissait également d’explorer les synergies potentielles avec les
systèmes de légalité et traçabilité déjà en place dans le pays et d’autres initiatives telles que
SPOTT – Sustainability Policy Transparency Toolkit – une plateforme internet gratuite
promouvant la production et le commerce durable de commodités, développée par ZSL
(Zoological Society of London).

Comme le souligne le Directeur Général des Forêts, Ghislain Moussavou, l’OTP va «
appuyer la politique actuelle du pays en permettant à tous les acteurs d’accéder aux
informations en lien avec l’existence légale des entreprises forestières, les droits d’accès
aux ressources, les droits des communautés locales, les mesures de protection des
travailleurs, la santé, la sécurité, mais aussi la commercialisation du bois ainsi que les
questions liées à la législation fiscale ».

Quoi de neuf sur le portail ? 

Nous avons intégré deux nouvelles fonctionnalités sur l’OTP depuis notre dernière
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1. Historique du score de transparence 
Les utilisateurs ont maintenant la possibilité de visualiser
au fil du temps les changements du score de transparence
des exploitants directement sur leurs profils. Cependant, cet
historique est seulement disponible sur les scores de
transparence calculés après fin avril.

2. Base de données des documents des
exploitants 
Nous avons créé une nouvelle section dans l’OTP, qui
permet d’accéder aux documents des exploitants et de les
filtrer par pays, exploitant, type de forêt, UFA, type de
document, etc. Cette nouvelle fonctionnalité permet aux
utilisateurs d’accéder à tous les documents des exploitants
sur une même page.
Cette base de données peut être consultée ici :
https://opentimberportal.org/database

newsletter. Un résumé de ces fonctionnalités est fourni ci-dessous. N’hésitez pas à nous
contacter si vous avez des questions supplémentaires sur ces nouvelles fonctionnalités.

Podcast : Comment les données aident à protéger les forêts du
Cameroun (en anglais) 

Un nouveau podcast de WRI nous présente des acteurs travaillant à travers le Cameroun,
illustrant comment la technologie, les données et les programmes de surveillance des
forêts proposés par Global Forest Watch ont contribué à la protection des forêts du pays,
et des communautés qui en dépendent. Dans ce podcast, vous entendrez les témoignages
de Kevin Nfor, assistant technique dans l’équipe WRI Cameroun, Katherine Shea,
responsable suivi et évaluation au WRI, ainsi que Madeleine Ngeunga, journaliste au
Cameroun, et Phanuella Djanteng, responsable de projet à SAILD.

Le podcast est disponible sur le site de WRI : https://www.wri.org/multimedia/how-data-
helping-protect-cameroons-forests

Semaine de la légalité forestière : du 21 au 25 juin 2021 

Cette année, la Semaine de la légalité forestière se déroulera en ligne et portera sur
l’impact de la pandémie de COVID-19 sur les chaînes d'approvisionnement en bois et sur
le processus de diligence raisonnée, particulièrement pour les petites et moyennes
entreprises ; les politiques axées sur la demande en matière de produits agricoles et
produits bois ; une mise à jour sur les évolutions récentes au Vietnam ; et les nouveaux
systèmes de détection et d’alertes de déforestation.
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Les sessions seront disponibles en anglais, français et espagnol.

Pour en savoir plus sur le programme et pour vous inscrire, veuillez consulter le site de
l’Initiative pour la légalité forestière (Forest Legality Initiative).

Webinaire : Suivi avancé des forêts du Bassin du Congo: les
systèmes d’alertes 

Rejoignez l’équipe de Global Forest Watch du bassin du Congo le 29 juin 2021 pour un
webinaire sur les systèmes d’alerte de surveillance des forêts disponibles sur Global Forest
Watch et les Atlas forestiers. Ce webinaire présentera les nouvelles alertes RADD de
l’Université de Wageningen, basées sur la technologie RADAR et qui permettent de
détecter les perturbations forestières, même dans des conditions météorologiques
difficiles.

Cliquez-ici pour vous inscrire à ce webinaire le 29 juin 2021 à 12h00 GMT

L’OTP dans l’actualité

Gabon 24: Gabon environnement: lancement d'une plateforme pour renseigner sur
la légalité du bois

https://forestlegality.org/event/semaine-de-la-l%C3%A9galit%C3%A9-foresti%C3%A8re-2021
https://forestlegality.org/event/semaine-de-la-l%C3%A9galit%C3%A9-foresti%C3%A8re-2021
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSd9vJU6cO8-SRmQN4Ehq2-8AVHiRW10BC2TsjDuM0mP1QAtEQ/viewform


Gabon 24 Video

L’Union: Gestion durable des forêts: les opérateurs sensibilisés sur l'Open Timber
Portal
Le Librevillois: Légalité forestière : le Gabon accueille l’Open Timber Portal
Gabon Review : Légalité forestière : Ouverture au Gabon de l’Open Timber Portal

Le portail Open Timber est rendu possible grâce au généreux soutien des bailleurs
suivants : 

https://www.facebook.com/tvgabon24/videos/2194385890693033/
https://www.facebook.com/tvgabon24/videos/2194385890693033/
https://www.facebook.com/tvgabon24/videos/2194385890693033/
https://www.union.sonapresse.com/gabon-economie/gestion-durable-des-forets-les-operateurs-sensibilises-sur-lopen-timber-portal-23726
https://www.union.sonapresse.com/gabon-economie/gestion-durable-des-forets-les-operateurs-sensibilises-sur-lopen-timber-portal-23726
https://www.lelibrevillois.com/2021/05/03/legalite-forestiere-le-gabon-accueille-lopen-timber-portal/
https://www.gabonreview.com/legalite-forestiere-ouverture-au-gabon-de-lopen-timber-portal/
https://twitter.com/wriafrica/status/1387704443232194561
https://twitter.com/wriafrica/status/1387704443232194561
https://twitter.com/wriafrica/status/1387704443232194561
http://www.opentimberportal.org/


 

World Resources Institute • 10 G Street NE Suite 800 • Washington, DC, 20002 • 202.729.7900

Email Preferences | Privacy Policy

 

https://www.facebook.com/worldresources/
https://www.facebook.com/worldresources/
https://twitter.com/worldresources
https://twitter.com/worldresources
https://www.linkedin.com/company/world-resources-institute/
https://www.linkedin.com/company/world-resources-institute/
https://www.youtube.com/WorldResourcesInst
https://www.youtube.com/WorldResourcesInst
https://www.instagram.com/worldresources/
https://www.instagram.com/worldresources/
https://preview.pardot.com/email/showHtmlMessage/id/%%email_preference_center_326%%
http://www.wri.org/about/privacy-policy?utm_campaign=pardot&utm_source=wri-email-template&utm_medium=email-footer

